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UMEÅS JÄMSTÄLLDHETSARBETE STYRS FRÅN GRUBBE 

 

Emma Nilsson valdes till ordförande i Umeå kommuns  

Jämställdhetsutskott i slutet av november 2014. Utskottet  

ansvarar för att granska och följa upp Umeå kommuns  

jämställdhetsarbete, inte minst kommunens jämställdhetsmål 

att kvinnor och män ska ha samma makt att forma samhället och  

sina egna liv. 

Jämställdhetsfrågorna skär genom alla områden så det handlar 

till exempel om stadsplanering, arbetsförhållanden för personalen 

eller socialnämndens verksamheter. Så det politiska  

området är väldigt omfattande, och mycket handlar i slutändan  

om att skapa förutsättningar för verksamheterna i kommunen 

att kunna bedriva ett strategiskt och modigt jämställdhetsarbete.  

Umeå kommun har länge legat i framkant i sitt jämställdhetsarbete, och det ska vi fortsätta göra!  

  

 

CATARINA NY ORDFÖRANDE I MILJÖFÖRETAG 

 

Catarina Holmberg är nyvald Ordförande för Dåva Deponi och Avfallcenter i Umeå AB.  

-Det känns spännande och roligt att vara en del av detta framåttänkande 

 bolag, säger Catarina.  

Bolaget har funnits i drygt två år och var tidigare en del av Umeva. Bolaget 

ansvarar för all deponiverksamhet i Umeå Kommun och är drivande i 

utvecklingen av Dåva företagspark med inriktning på etablering av företag 

inom sektorn för återvinning och energi. Bolaget strävar att ligga i framkant 

vad gäller teknik- och metodutveckling inom behandling, förädling, produkt- 

ifiering och omhändertagande av deponier. För oss medborgare innebär det 

att viktiga steg tas för att minska vår miljöpåverkan och att vi tar hand vårt  

avfall på ett sätt som inte blir en belastning för kommande generationer.   

 

 

Namn: Emma Nilsson 

Ålder: 30 

Bor: på Grubbe 

Uppdrag: Ordförande i Jämställdhetsutskottet 

Yrke/Titel: Ombudsman/socionom 

Politisk förebild: Kristin Linderoth  

Kopplar av med: katterna, trädgården och en kopp kaffe 

 

Namn: Emma Nilsson 

Ålder: 30 

Bor: på Grubbe 

Uppdrag: Ordförande i 

Jämställdhetsutskottet 

Yrke/Titel: 

Ombudsman/socionom 

Politisk förebild: Kristin 

Linderoth  

Kopplar av med: katterna, 

trädgården och en kopp kaffe 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

MÄNNSKLIGA RÄTTIGHETER ÄR KVINNORS RÄTTIGHETER 
 

Feminismen har som mål att uppnå jämställdhet mellan kvinnor och män. Jämlikhet mellan könen. Att 

alla ska ha samma rättigheter, skyldigheter och möjligheter borde inte vara kontroversiellt, kan tyckas. 

Men ändå är det en mödosam kamp att föra.      

Regeringen har tydligt deklarerat att den är en feministisk regering. Vad innebär då det? Jo, bland 

annat att det är en jämn könsfördelning mellan statsråden. Det som kallas representation, att kvinnor 

och män ska ha samma tillgång till de beslutande församlingarna, är viktigt. Kvinnor och män måste få 

ta lika mycket plats. Men att vara en feministisk regering handlar framför allt om den politik som förs. 

Under åtta år har jämställdheten gått bakåt i Sverige.  

 

 

När Stefan Löfven besökte Umeå den 8 mars, internationella kvinnodagen, så pratade han om just det 

här. Han pratade även om att öka stödet till kvinnor som utsätts för våld. Att bli utsatt för våld av en 

man i en nära relation är det största våldshotet mot kvinnor. Det är en konsekvens av den ojämställdhet 

och de snedvridna könsnormer som fortfarande finns i vårt samhälle. Normer som vi uppfostras med 

redan från barnsben.   

Att vilja ändra på det här, och kämpa för jämställdhet, det är vad feminism handlar om. Det finns både 

en moralisk dimension och en rationell dimension. Jämställda samhällen är friare, tar bättre vara på 

allas förmågor och klarar samhällsutvecklingen bättre. Det arbetet vet heller inga gränser. När 

regeringen numera även kämpar för jämställdhet i världen, är det också allt fler världsledare som 

intresserar sig. Inte minst så är det förtryckta flickor och kvinnor jorden runt som känner stöd och 

hopp. Vi ska vara stolta över det. Vi ska även bära med oss det när det blåser motvind. När vi kämpar 

för att våra flickebarn och gossebarn ska växa upp i en friare värld, så handlar det om alla barns framtid. 

Namn: Helén Pettersson 

Ålder: 42 

Bor: Backen 

Uppdrag: Riksdagsledamot 

Yrke/Titel; Ombudsman 

Politisk förebild; Ingvar Carlsson, Margot Wallström och Iq-

bal, en pojke från Pakistan som organiserade barnarbetare på 

90-talet men som dog i kampen för barnarbetarnas rättigheter. 

Kopplar av med; Vedhuggning och skogspromenader 

 

Männen som har fått mer pengar i plånboken är vinnarna, 

samtidigt som skattesänkningar lett till nedskärningar i välfärden 

som i högre grad drabbat kvinnor. När regeringen med Stefan 

Löfvèn i spetsen nu vill vända det här, innebär det att 

fördelningen istället kommer att gå åt andra hållet. Från män som 

tjänar mycket till kvinnor som tjänar lite. Rätt till heltid, mer 

personal i välfärden och att mamman och pappan är hemma lika 

mycket med barnen är den typ av strukturella frågor som kommer 

att göra den största skillnaden. Det handlar om ekonomi, och om 

att ha samma möjligheter till självständighet och inflytande.  

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PETER NY ORDFÖRANDE EFTER NINA 
 

Backens S-förening har fått en ny ordförande. Han som tar över efter Nina Björby heter Peter 

Burström och vi har intervjuat honom om hur han ser på sitt nya uppdrag.  

 

Hej Peter. Du är nyvald ordförande i Backens S-förening. Hur känns det? 

-Jotack, mycket hedrande! Backens S-förening är ju en gammal och fin förening med aktiva 

medlemmar och en redan fungerande organisation, så det känns roligt att bara få kliva in i en stark 

förening och få utveckla den vidare! 

  

-För det andra: En sak som har saknats i många S-föreningar, och som kan vara lite svårt att driva 

helt själv, är långa och stora studiecirklar. Vi skall försöka att sätta igång en sådan och samarbeta 

med andra S-föreningar som vill vara med och som kanske har intresserade medlemmar. 

-För det tredje: Backenbladet kommer framöver att ha ett ännu större lokalt fokus. Vi kommer att 

ta upp viktiga förändringar i vårt område som kommunen gör i ännu högre utsträckning än 

tidigare. 

Låter bra. Men du är ju bra på att få saker att låta bra, du är ju politiker. Hur ser du på ditt uppdrag 

som nämndsordförande? 

Det är en fantastisk möjlighet att få vara med och leda gymnasiet och vuxenutbildningen i en stad 

som Umeå. Våra skolor håller en mycket hög kvalité och lockar elever från hela Sverige. Att styra 

gymnasienämnden är lite som att styra Backens S-förening på det sättet att det är en fungerande 

organisation med bra rutiner på plats, så att jag som ordförande kan kliva in till ett dukat bord. 

Med detta sagt är naturligtvis inte allt perfekt. Vi ligger exempelvis för lågt i våra resultat. Där 

behöver vi tänka om lite för att nå fram. Men det verkliga skälet till att människor går i skola är ju 

inte att de skall bli lydiga skattebetalare som kommer i tid tolv år senare. Det verkliga skälet är att 

vi vill förbereda alla människor för livet, och livet är faktiskt större än ditt jobb. Det är viktigt för 

oss att elever vet skillnaden mellan en debattartikel och en nyhetsartikel, vad som är rätt och fel, 

hur de lär sig nya saker på egen hand, kort sagt; eleverna måste också lära sig vad det är att vara 

människa. Och det är iallafall lika viktigt som arbetsmarknadsanpassning. 

Vi tackar Peter och önskar honom lycka till uppdraget. 

Namn: Peter Burström 

Ålder: 29 

Familj: Sambo och två katter 

Sysslar med: Ordförande i gymnasie-och 

vuxenutbildningsnämnden 

På fritiden: Spelar musik eller TV-spel 

 
Utveckla verksamheten alltså, vad har du tänkt dig?  

-Tre saker. För det första är vi idag kommunens tredje största S-

förening. Det är vi inte nöjda med. Nästa årsmöte skall vi vara 

störst. Hörnefors och Ersboda, passa er. Draken på Backen har 

vaknat. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

VILL DU BLI EN AV OSS?  

Skriv namn, adress och e-post på vykort eller sänd ett brev 

till adressen nedan. Porto är betalt.  

Eller ta kontakt med vår ordförande Peter Burström på 

peter.burstrom@umea.se eller 070 549 46 
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BACK ON TRACK 

En av föreninges  

medlemmar är  

tillbaka i Umeås  

kommunpolitik.  

Det är Mikael Berglund som valts 

som ordförande i Byggnadsnämnden.  

-Jag är glad och stolt  över 

förtroendet att få  ansvara för dessa  

frågor som berör  

så många och  

även är en  

nyckel till 

Umeås 

utveckling, 

säger Mikael. 

 

Porto 

betalt 

ATT UTVECKLAS 

-Min personliga övertygelse är att vi människor är kreativa, vill 

vara verksamma och att vi behöver varandra. Som politiker  

behöver vi därför skapa samhällen för oss alla – oberoende var 

 vi råkar vara födda, vilka färdigheter vi har och alla andra  

olikheter och likheter. Genom solidarisk fördelningspolitik, 

säkra anställningar och försäkringssystem och satsningar på 

alltifrån skola och omsorg till kollektivtrafik och kultur så 

skapas det tryggare och mer solidariska samhällen. Samhällen 

där grogrunden för rasism, egoism och kriminalitet får mycket 

svårare att få fäste och där vi människor får förutsättningar att  

både utvecklas individuellt och tillsammans. Och där kulturen  

får en självklar plats för att skapa ett klimat av öppenhet, ifråga- 

sättande och demokrati – oavsett om vi själva skapar eller tar 

del av det andra skapat. 

Kloka ord från Nina som avgår som ordförande men sitter kvar i  

styrelsen och fortsätter sitt engagemang i vår del av kommunen. 

 

 

Namn: Nina Björby 

Ålder: 44 

Bor: Västra Norrfors 

Uppdrag: Ordf Kulturberedningen, Region Västerbotten 

Yrke/Titel: Teaterkonsulent 

Politisk förebild: Anna Lindh och Maria Wetterstrand 

Kopplar av med: Fiske, jazz och matlagning  

 

 

 

INFÖR 1:A MAJ 

Snart står första maj inför dörren 

och som vanligt kommer vi i 

Backens s-förening att helgen 

innan finnas utanför butiker och 

bjuda på kaffe, kanske en ros 

och prata politik. Välkommen 

att möta oss där och ställ Din 

fråga eller ge oss bara Dina 

synpunker om hur Umeå, 

Västerbotten och Sverige kan bli 

en bättre plats för oss men också 

för våra barnbarn.  

 

WWW.UMESOSSE.SE 

Där kan Du läsa mer 

om vad som händer i 

Umeåpolitiken 

http://www.umesosse.se/

